
 

Aan de gemeenteraad van de Gemeente Goirle, 

 
Geacht raadslid, 

 
Middels deze brief wil ZLTO Hart van Brabant haar zorgen bij u overbrengen over 

recente ontwikkelingen met betrekking tot zonneparken in het buitengebied van 
de gemeente Goirle. 
 

Uw college is inmiddels het vergunningenproces gestart voor de bouw van zeven 
zonneparken in de gemeente Goirle. Leden worden benaderd door 

initiatiefnemers van zonneparken om mee te denken over initiatieven voor 
zonenergie op boerengrond in hun achtertuin. Dit zorgt heel begrijpelijk voor 
onrust. Nog afgezien van de aantasting van het woongenot: de omgeving 

Abcovensedijk/Beeksedijk waar sprake is van een aantal initiatieven kenmerkt 
zich als een gebied met een aantal melkveehouders die zich terecht zorgen 

maken over de aantasting van de agrarische structuur van hun gebied. De 
ondernemers daar dragen met weidegang bij aan een aantrekkelijk uitloopgebied 
voor Goirle. De maatschappelijke vraag naar extensivering van de landbouw 

maakt dat voldoende grote huiskavels in de toekomst alleen maar belangrijker 
gaat worden voor het in stand kunnen houden van koeien in de wei, maar deze 

weidegang komt onder druk te staan wanneer de bedrijven ingesloten worden 
door zonneparken. Aangezien deze zonneparken voor lange duur zullen worden 
opgericht tast het daarmee het ontwikkelperspectief voor de jonge ondernemers 

in het gebied direct aan.  
 

Kennelijk is uw college van mening dat de betreffende initiatieven de toets der 
kritiek zoals opgenomen in het afwegingskader voor zonneparken kunnen 
doorstaan. De families aan de Beeksedijk/Abcovensedijk trekken dit in twijfel en 

stellen hier vragen bij, zoals u heeft kunnen lezen in de brief aan u gericht van 
30 juni.  Hierbij willen wij opmerken dat het afwegingskader wat in het verleden 

besproken is, naar onze mening niet voldoende is meegenomen en kunnen we 
niet achter deze besluitvorming gaan staan als ZLTO hart van Brabant wat wel 
gesuggereerd word. 

 
Als het gaat om een afwegingskader voor zonneparken hanteren wij de volgende 

uitgangspunten: 
- Allereerst is het goed om te realiseren dat agrarische ondernemers al 

enorm bijdragen als het gaat om duurzame energieopwek. Steeds meer 

boeren leggen hun daken vol met zonnepanelen;  
- Boeren kunnen een bijdrage leveren aan het oplossen van 

klimaatproblemen. Goirle valt binnen het gebied van de REKS Hart van 
Brabant. Daarmee is naast duurzame energie opwek klimaatadaptatie een 

expliciete opgave binnen Hart van Brabant. Juist om deze reden is 
terughoudendheid met betrekking tot zonneweides gevraagd. Het 
ontwikkelen van grootschalige zonnevelden op landbouwgrond staat 

volkomen haaks op de noodzaak tot duurzaam bodembeheer en het 
watervasthoudend en CO2-vastleggend vermogen van goede 

landbouwpercelen en daarmee het oplossen van klimaatproblemen. Het 
bodemleven wordt gevoed vanuit de fotosynthese van de gewassen en het 
vergt geen hogere wiskunde om te kunnen voorspellen dat het grotendeels 



wegnemen van zoninstraling ernstige gevolgen zal hebben voor het 

bodemleven; 
- Het vorige punt maakt dat duidelijk waarom wij blijven benadrukken zeer 

terughoudend te zijn met het toestaan van zonneparken op agrarische 
grond. Hierin staan wij overigens niet alleen. Ook de rijksadviseur van de 
fysieke leefomgeving raadt het af om agrarische gronden te gebruiken 

voor zonneweides en zeer recent nog heeft Provinciale Staten in Noord-
Brabant aangegeven een tijdelijke stop op de ontwikkeling van 

zonneparken op landbouwgrond te willen; 
- Pas wanneer de in het rijksbeleid opgenomen zonneladder is doorlopen 

komen onder voorwaarden agrarische gronden voor zonneparken in 

aanmerking. Wij kunnen op dit moment niet beoordelen of de zonneladder 
voor de gemeente Goirle volledig en correct is doorlopen; 

- We kunnen ons voorstellen dat met inachtneming van het bovenstaande 
er beperkt zonneparken nodig zijn in verband met de energiedoelstellingen 
van het rijk. Wij willen hierover graag met het college in gesprek, waarbij 

voor ZLTO het voorkomen van aantasting van de agrarische structuur een 
belangrijke voorwaarde is die in een afwegingskader zou moeten worden 

opgenomen. 
 
Wij begrijpen dat zonneparken lastige keuzes met zich meebrengen. Wij willen 

het gesprek hierover niet uit de weg gaan, ook wanneer het gaat over wat de 
juiste plek is voor zonneparken.  

 
We vragen u het afwegingskader nog eens nader te bekijken en in ieder geval 
aantasting van de agrarische structuur daarin mee te nemen. Wij denken daar 

graag over met u mee. Immers: boeren zijn belangrijk in verband met het 
oplossen van klimaatproblemen, door water te conserveren en CO2 vast te 

leggen. Daarvoor is wel landbouwgrond nodig. Dit vraagt om zuinig 
ruimtegebruik in het agrarisch gebied, en als het niet anders kan om een 
zorgvuldige afweging waar wel en waar niet zonneparken toegestaan kunnen 

worden, anders zullen ambities als kringlooplandbouw en grondgebonden 
landbouw loze termen blijken te zijn. 
 
In het licht hiervan vinden wij de zorgen van onze leden aan de Beekseweg en 

Abcovensedijk zeer begrijpelijk en hebben wij ook onze twijfels of de huidige 
initiatieven in deze omgeving wel passend zijn. Wij vragen u het college pas op 
de plaats te laten maken met de vergunningverlening van deze initiatieven en 

mogelijk nieuwe initiatieven op landbouwgrond, in afwachting van een beter 
afwegingskader wat ook recht doet aan de belangen van de blijvende agrarische 

ondernemers in het buitengebied èn wat beter aansluit op de 
klimaatdoelstellingen van de gemeente Goirle. 
 

 
Met vriendelijke groet, 

 
 
Corne van Roessel 

Ronnie Schellekens 
 

Namens ZLTO Hart van Brabant 


